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2021 va fi anul creșterii accelerate pentru Grupul E-INFRA, cu o ținta de avans de

peste 40%, catre o cifra de afaceri de cca. 200 mil. €. Adina Calfa, Group General

Counsel: Ne așteptam ca volumul de munca din zona de tip regulatory, dar și din

zona achiziții publice sa creasca semnificativ | Cu ce firme de avocați colaboreaza

Grupul în proiectele sale

Anul 2020 a fost unul în care a fost testata, în primul rând, viteza de reacție a mediului economic la șocurile

aparute ca urmare a declanșarii crizei medicale.În lumea departamentelor juridice, digitalizarea a devenit

cuvântul la ordinea zilei, permițându-le avocaților sa se muleze pe noile realitați.Adina Calfa, Group

General Counsel la E-INFRA, vede 2021 ca fiind un an de reașezare și de pregatire temeinica, astfel încât

revenirea economica sa prinda compania în forma și în mișcare. „Revenind la concret, da, digitalizarea este

cuvântul zilei și în ceea ce ne privește. Departe de a dori sa reinventam roata, desigur ca suntem atenți la

ceea ce se petrece în jur în alte companii și în alte departamente juridice, la ceea a funcționat mai bine și de

unde au venit rezultate rapide, caci marea provocare vine din nevoia sporita de eficiența”, puncteaza

juristul. 

Cu o echipa bine închegata, care funcționeaza coerent, Adina Calfa și-a propus ca, în 2021, sa iasa și mai mult din

zona de confort și sa creasca expunderea departamentului juridic la business-ul companiilor care fac parte din 

Grupul E-INFRA, deoarece mediul actual de afacere impune un grad ridicat de sofisticare al consultantului intern.

„Cred ca rezultatele noastre sunt strâns legate de înțelegerea profunda a industriilor în care activam, atât din

perspectiva locala cât și a planului internațional. Astfel ca, fara a ne neglija lunga lista de task-uri zilnice, am

început sa abordam din ce în ce mai des proiecte ce ne poarta și în afara zonei juridice și care ne ajuta astfel sa

abordam (mai) strategic fiecare proiect la care lucram”, precizeaza expertul.

Investițiile sunt cheia pentru revenirea economica

Specialistul E-INFRA atrage atenția ca, deși pandemia ar putea da semne de încetinire, revenirea economica la

nivelurile anteriore crizei este așteptata abia din 2022. În acest context, Adina Calfa estimeaza ca, indiferent de

ritmul de revenire, drumul înapoi va fi unul destul de complex, cu multe paradigme schimbate.

„Este o realitate ca investițiile accelerate în infrastructura, sanatate și educație pot ajuta semnificativ la relansarea

economiei, însa este important ca acestea sa fie susținute atât de sectorul public, cât si de cel privat. Având în

vedere liberalizarea pieței de energie electrica de la 1 ianuarie 2021, asociata cu liberalizarea pieței de gaze

naturale de la mijlocul anului trecut, în aceste domenii ne așteptam la cele mai mari creșteri. Astfel, vom continua

cu compania Nova Power & Gas sa investim în special în energie regenerabila si, atât cât e posibil, în producția de

energie pe gaz. De asemenea, cred ca este important sa dezvoltam interconexiunile cu celelalte țari. Se discuta

intens și putem chiar vedea în pregatire proiecte importante în energie, gaz, telecom, acestea facând ca riscul

investițional într-o țara sa fie diminuat prin importuri-exporturi, iar costurile generate sa fie oarecum regionale.

Cred ca în mai puțin de 10 ani, jucatorii de acum din sectoarele în discuție nu vor mai fi concentrați doar pe
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producție si distribuție, ci vor avea în portofoliu un pachet mult mai complex și performant de servicii, iar țarile

vor fi puternic interconectate”, detaliaza juristul.

Avocatul amintește faptul ca transformarea digitala ramâne în continuare în cursa pentru proiectul anului 2021 și

pentru Grupul E-INFRA, iar implicarea departamentului juridic în mod direct și activ vine atât în zona de procese

de business (prin implementarea unei aplicații de Contract management și arhivare electronica), cât și în zona de 

Governance (remodelare la nivel corporate governance) și Compliance (prin implementarea unor instrumente de

verificare a aplicarii politicilor compliance), arii carora juriștii le acorda o maxima importanța.

„Totodata, deoarece mare parte din activitatea societaților din Grupul E-INFRA este reglementata, ne așteptam ca

volumul de munca din zona de tip regulatory (energie, gaze, energie regenerabila, telecomunicații) dar și din zona

achiziții publice (lucrari de infrastructura, proiecte de tip smart city etc.) sa creasca semnificativ în perioada

urmatoare, lucru pe care deja îl putem confirma. Mai mult, în linie cu strategia companiei și așa cum anunța și 

Daniel Farmache, CEO-ul E-INFRA, anul 2021 va fi anul creșterii accelerate pentru Grupul E-INFRA, iar ținta

este un avans cu peste 40%, catre o cifra de afaceri de aproape 200 milioane euro. Iar acest lucru vorbește de la

sine”, completeaza Adina Calfa.

În munca pe care o deruleaza, juriștii E-INFRA prețuiesc sfaturile și ajutorul colegilor avocați cu care grupul

colaboreaza excelent în diverse proiecte care necesita specializare sau resurse superioare. „Dintre aceștia îi

amintesc aici pe colegii de la Țuca Zbârcea & Asociații, Șomlea & Asociații, bpv Grigorescu Ștefanica, Stoica și

Asociații, NNDKP. În egala masura însa ramânem mereu deschiși la noi colaborari și cautam de fiecare data când

demaram un proiect experiența cât mai apropiata de respectiva problematica a casei de avocatura. Ca elemente

comune însa în toate colaborarile noastre, ramân încrederea și profesionalismul desavârșit”, subliniaza Adina

Calfa.

 

Descopera oportunitațile de recrutare de pe LegiTeam! GRATUIT.

 

            

Lecțiile învațate în pandemie

Perioada crizei medicale a oferit prilejul pentru învațarea multor lecții prin a caror aplicare se vor putea evita pe

viitor anumite blocaje. În primul rând, toata lumea a conștientizat destul de brutal faptul ca nimic nu e cert, ori

altfel spus nu ramâne neschimbat prea mult timp. De asemenea, s-a dovedit faptul ca atenția și buna pregatire sunt

ingrediente de baza și s-a evidențiat  importanța cruciala a relațiilor de încredere cu partenerii de afaceri. În plus,

tehnologia trebuie privita ca o necesitate și nu ca pe un lux. „Toate aceste lecții le-am învațat și le aplicam deja

înca din 2020 în activitatea curenta; iar ca organizație, suntem mai receptivi la ideea de schimbare și trecem mai

rapid de la teorie la practica”, menționeaza Adina Calfa.
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O radiografie a anului care s-a încheiat releva faptul ca E-INFRA a plecat cu încredere în anul 2020, iar atunci când

a intervenit criza medicala, grupul s-a adaptat rapid situației generate de virusul COVID-19 si chiar a reusit sa

creasca profitabilitatea companiei, acesta fiind un semn de „sanatate” al fiecarei companii.

„La începutul anului, prin compania Electrogrup, am dat startul implementarii primului proiect Smart City integrat

din România, la Piatra Neamt, proiect ce prevede integrarea mai multor soluții de tip Smart City, ce acopera

componentele de infrastructura esențiale ale unui oraș care se dorește inteligent – de la mobilitate și arhitectura

urbana, la masurarea traficului rutier și a calitații mediului, toate integrate într-o platforma unica, amplasata într-un

centru de comanda modern. Tot la începutul anului și tot prin compania Electrogrup, am extins strategia de

dezvoltare de infrastructura critica si am adaugat componenta de proiecte aeroportuare, iar primul pas în acest sens

au reprezentat-o lucrarile la balizajul si pista noului Aeroport Ghimbav-Brasov. De asemenea, am intrat mai

puternic pe sectorul constructiilor real-estate, dezvoltând doua dintre cele mai mari proiecte din capitala: CITTA’

Residential Park (faza a treia a lucrarilor) si Greenfield Baneasa (faza a patra a lucrarilor). Electrogrup este unul

dintre cei mai mari constructori naționali de infrastructura de telecomunicatii, iar de anul trecut am început sa

dezvoltam tot mai multe proiecte la nivel european, intrând pe pietele din Olanda, Finlanda, Germania și

continuând proiecte mari începute în Belgia. Pe verticala de energie si gaze naturale, prin compania Nova Power &

Gas am continuat investitiile în noi concesiuni de gaz si în extinderea si modernizarea retelelor de distributie. De

asemmenea, am început lucrarile la prima centrala electrica pe baza de gaze naturale din Câmpia Turzii, cu o

eficiența crescuta si o flexibilitate operaționala ridicata, iar în viitorul apropiat ne vom extinde semnificativ

producția în domeniul energiei fotovoltaice, pentru un plus de sustenabilitate și un impact minim asupra mediului

înconjurator. Acestea sunt doar câteva din multitudinea de proiecte în care echipa de juriști a Grupului E-INFRA a

fost implicata în anul care a trecut și la succesul carora a contribuit semnificativ. Rezultatele muncii depuse în

cursul anului 2020 se vad și în debutul acestui an prin proiectele câștigate de companiile din Grupul E-INFRA și

anunțate înca din luna ianuarie”, precizeaza Adina Calfa, referindu-se la proiectele anului 2020.

În ce privește departamentul juridic, printre obiectivele principale de anul trecut s-au numarat atât consolidarea

echipei de juriști a E-INFRA, care în prezent numara zece avocați și consilieri juridici, cât și poziționarea și

recunoașterea ca partener de valoare în construirea și implementarea strategiei de dezvoltare a Grupului E-INFRA.

Pentru 2021 Adina Calfa are în vedere, printre altele, dezvoltarea abilitaților și viziunii de business a fiecaruia

dintre membrii echipei, ca parte din pregatirea continua a unui adevarat consultant de afaceri.

 

 Intra pe portalul de concurența pentru mai multe articole referitoare la proiectele avocaților din aceasta arie de practica

 

  

Experiența bogata în domeniul avocaturii de afaceri

Adina Calfa este un profesionist cu o experiența de peste 18 ani în domeniul avocaturii de afaceri, fiind

recunoscuta la nivel internațional și inclusa din 2017 în lista celor mai influenți Consilieri Generali din Europa

Centrala și de Est de catre reputata publicație de profil Legal500.

Licențiata în drept și cu un master de specializare în dreptul afacerilor, Adina și-a început cariera în 2003 în cadrul

firmei internaționale de avocatura CMS Cameron McKenna, în care a activat timp de 10 ani, fiind implicata activ

într-o multitudine de proiecte de mare anvergura atât în plan local cât și internațional.

Din 2013 Adina s-a îndreptat înspre zona in-house, facând parte, în calitate de Director Juridic, din echipele de

management și având rolul de a dezvolta și coordona activitatea juridica în cadrul companiilor UPC România

(deținuta la acel moment de compania americana Liberty Global) și RMGC (deținuta de firma canadiana Gabriel

Resources).

page 3 / 4

https://www.concurenta.ro
https://www.concurenta.ro
https://www.concurenta.ro


www.bizlawyer.ro
Un proiect al Bullet Media & 648 Group
2021-03-29 13:37:02

Din 2019 s-a alaturat echipei de management a Grupului E-INFRA în calitate de Group General Counsel, poziție

din care coordoneaza întreaga activitate juridica și de conformitate a companiilor deținute de E-INFRA.

De asemenea, de la 1 februarie Adina a preluat și rolul de reprezentant al E-INFRA în Consiliul de Administrație al

companiei Netcity Telecom SRL, una dintre firmele deținute de Grupul E-INFRA.

Intra    pe LadyLawyer.ro și afla mai multe despre activitatea,                                                            preocuparile  și          proiectele           doamnelor        avocat     din     

cele      mai                       importante                    firme     de pe           piața           locala
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